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Manolescu (Camera Consultantilor Fiscali): A avea peste 90% dintre firme în regim

de microîntreprindere era o aberatie

Regimul fiscal de microîntreprindere se preteaza pentru afaceri  mici, simple, la început de drum, dar când

peste 90% dintre firmele din  economie sunt microîntreprinderi este o aberatie, a afirmat Dan  Manolescu,

presedintele Camerei Consultantilor Fiscali (CCF), la  conferinta "Tendinte Economice 2024", organizata

de Patronatul European  al Femeilor de Afaceri.

"Daca ne uitam cum a evoluat cota de impozit pe profit si pe dividende,  când am început eu sa ma ocup de

fiscalitate era 38% impozit pe profit  cu 10% impozit pe dividende. Şi sa traia si erau 48%. Şi a venit dupa  aia o

reducere la 25% impozit pe profit si ne-am bucurat cu totii, ca  era mult mai bine, de la 48% la 35%. Şi a venit

dupa aceea în 2005 cota  unica: 16% cu 16%, 32%. Era mai bine decât 35% înainte...Dupa aceea a  venit

extinderea de regim de micro la toata lumea....E clar ca dupa  astfel de reduceri constante semnificative vine o

perioada în care ne  uitam ca toate încasarile ca pondere în PIB sunt tot pe la 26 - 25%. Ne  miram ca de ce sunt

atât de putine. Ba ca e evaziune, ba ca diverse  motive. E si un motiv extrem de obiectiv apropo de cât colecteaza

statul  din sistemul actual de taxare. Faptul ca ne spune Comisia ca trebuie sa  facem ordine stim si noi, dar nu ne

place sa acceptam ideea asta. Ca în  realitate a avea 90 si ceva la suta dintre firme în regim de  microîntreprindere,

cât aveam pâna acum un an de zile, era clar ca era o  aberatie, ca nu are sens, ca sistemul acesta de

microîntreprindere are  logica pentru business-uri mici, simple, la început de drum. Când ai 90  si ceva la suta din

economie într-un astfel de sistem ceva nu e în  regula", a declarat Dan Manolescu.

El a spus ca o analiza obiectiva, precum este aceea a Comisiei, va arata  ca trebuie luate masuri. Dan Manolescu

sustine ca în acest caz România  s-a "ambitionat", în ceea ce priveste plafonul pâna la care o firma  poate fi

considerata microîntreprindere.

"Iar ne-am ambitionat. În loc sa acceptam ideea ca trebuie cumva  plafonul sa-l coborâm în mod constant, ca sa

ajungem undeva unde ne  spunea Comisia ca trebuie sa ajungem, ne-am ambitionat ca anul acesta sa  tinem un

plafon de 500.000 de euro si în acelasi timp sa încercam sa  gasim solutii. Şi am ajuns de fapt la nevoia

guvernantilor de a veni cu  niste solutii cu diverse referiri la întreprinderile legate, la fel de  fel de alte conditii care

sa reduca numarul de microîntreprinderi, care  în final conduceau la situatia în care tot antreprenorul risca sa vina 

Fiscul în 2 - 3 ani de zile si sa spuna: 'te-ai gândit tu ca de fapt de  califici, dar nu te califici'. Şi asa am ajuns la

situatia actuala în  care avem o ordonanta pe site-ul Ministerului de Finante de saptamâna  trecuta, care probabil se

va adopta saptamâna asta, cu niste clarificari  binevenite, zic eu. Şi noi, la Camera Consultantilor Fiscali, am 

insistat în aceasta directie, în a veni cu niste lamuriri", a precizat  Manolescu.

Şeful CCF a subliniat ca în prezent ne aflam într-un proces în care  lucrurile se tot schimba. În ceea ce priveste

taxarea muncii, Manolescu a  sustinut ca în 2018 toate taxele au fost trecute la angajat, dar  angajatii sunt interesati

de valoarea neta a salariilor si nu de cea  bruta.

"Ei înjura în continuare angajatorul ca îi da bani putini, angajatorul  se vaita ca de fapt statul ia taxe multe, dar în

realitate nu face  nimeni nimic", a atras acesta atentia.

Presedintele Camerei Consultantilor Fiscali sustine ca în acest context  "fiecare îsi apara teritoriul lui, dar nu putem

merge în acest fel mai  departe si asteptând sa existe bani la buget pentru diverse programe".
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